



Curriculum Vitae

**Mohammed Al Tayeb Mohammed Al Saeed
(Sudanese)
Advocate, Legal Consultant and Arbitrator
Abdullah Al Nofli & Mohammed Al Tayeb &
Co.
Office No.503 – Penthouse – Fahad Plaza,
(Centre Point),
M.B.D., Post Box: 1643, Ruwi, P.C.112,
Sultanate of Oman.**

**GSM No. 99441771
Telephone No: (968) 24814299 / 24812767.
Fax No. (968) 24821266**

**E-mail: info@anmtlawfirm.com
info@amflawfirm.com**

- Graduated in law from The University of Al Alexandria (Egypt) in 1979.
- Obtained Masters Degree in Law from the same University in 1981.
- Practised as a lawyer in Sudan before I joined as an Advocate for M/s. Al Alawi Mansoor Jamal & Co. later converted as M/s. Al Busaidy Mansoor Jamal & Co., (previously known as Saleem & Co.) from

سيرة ذاتية

**محمد الطيب محمد السعيد - سوداني -
محامي ومستشار قانوني ومحكم
شركة عبد الله النوفلي ومحمد الطيب وشركاؤهم
مكتب رقم ٥٠٣ - الطابق العلوي - بناية فهد بلازا
(سنتر بوينت)
حي مطرح التجاري - ص.ب: ١٦٤٣ وري - رمز
بريدي ١١٢
سلطنة عمان.**

**نقال: ١٧٧١ ٩٩٤٤
هاتف: ٢٤٨١٢٧٦٧/٢٤٨٢٤٢٩٩ - فاكس
(٩٦٨)٢٤٨١١٢٦٦
بريد الكتروني:**

**info@anmtlawfirm.com
info@amflawfirm.com**

- تخرج عام ١٩٧٩ في كلية الحقوق جامعة الإسكندرية بجمهورية مصر العربية .
- حصل على ماجستير في القانون من ذات الكلية والجامعة في العام ١٩٨١ م .
- عمل محامياً في السودان قبل التحاقه في ١٩٨٥/١٠/٧ م بمكتب سليم وشركاؤه (العلوي ومنصور جمال وشركاه ، البوسعيدي ومنصور جمال وشركاؤهم

07.10.1985 to 30.06.2007 (on said date I resigned).

- It is worth mentioning that, when I commenced my practice in the Sultanate of Oman in 1985 there were only about ten litigating lawyers in the Sultanate of Oman.
- Entered into partnership with Omani Advocate Mr. Abdullah bin Salim Bin Abdullah Al Nofli and registered a Civil Advocacy Company namely; **Abdullah Al- Nofli & Mohammed Al Tayeb & Co., Advocates and Legal Consultants** established as per law and registered with the Ministry of Justice vide No. 29/2007 on the 06th day of November, 2007 and still practising therein as an Advocate and Managing Partner.
- Pleaded and still pleading before all courts including the Supreme Court, in all types of lawsuits.
- Received the prestigious award of being the “**Best Litigating Lawyer in Oman**” in the year 2006 by the International Financial Law Review based in Dubai, U.A.E., which awards its prizes at the Middle East level.
- Presided and presiding Arbitrations in disputes between judicial persons, both at private and public levels as a sole arbitrator or as a member of Arbitration Tribunal, or presided as Head of Arbitration Tribunal and also represented clients as their lawyer in various civil, administrative and commercial disputes before the Arbitration Tribunals (such as contracting, banking, insurance, commercial agencies disputes etc.) in more than 50 cases conducted both in English and Arabic languages.

حالياً) وظل يعمل به حتى استقالته في ٢٠٠٧/٦/٣٠ م.

- عمل محامياً ومستشاراً قانونياً ومحكماً بالسلطنة منذ عام ١٩٨٥ وكان عدد المحامين وقتها لا يزيد على عشرة في كل أنحاء السلطنة وما زال يعمل .
- عام ٢٠٠٧ أسس شركة مدنية للمحاماة مع المحامي عبد الله بن سالم النوفلي أصبح اسم الشركة عبد الله النوفلي ومحمد الطيب وشركاؤهم للمحاماة والإستشارات القانونية، تم تأسيسها وفقاً للقانون كما تم تسجيلها لدى وزارة العدل تحت الرقم (٢٠٠٧/٢٩) بتاريخ ٦ نوفمبر ٢٠٠٧، وما زال يعمل بها كمحامي وشريك - مدير .
- ترفع وما زال أمام كافة المحاكم بكل درجاتها بما في ذلك المحكمة العليا وفي كل أنواع الدعاوى والقضايا.
- تم إختياره بواسطة / أي إف إل آر (إنترناشونال فاينانشال لورفيو) ، والتي مقرها دبي بدولة الإمارات العربية المتحدة ، كأفضل محام مترافع في السلطنة لعام ٢٠٠٦م، والتي تقوم بتوزيع جوائز سنوية على مستوى الشرق الأوسط .
- زاول العمل بالتحكيم في منازعات بين أشخاص إعتبارية خاصة وأشخاص إعتبارية عامة كمحكم فرد وكعضو في هيئات تحكيم وك رئيس لهيئات تحكيم وكمحامي أمام هيئات تحكيم في كل أنواع المنازعات المدنية والإدارية والتجارية (كمنازعات المقاولات والبنوك والتأمين والوكالات التجارية وغيرها) باللغتين العربية والإنجليزية حتى زاد عدد دعاوى التحكيم التي اشترك فيها بتلك الصفات على ٥٠ دعوى .

- Attended many Lectures, conferences and workshops on Arbitration in and outside the Sultanate of Oman and delivered lectures on Arbitration. I authored

a book, currently under publication, named as **OMAN ARBITRATION LAW IN REALITY & LAW – Finding of Treatment and Solutions of Practical application difficulties.**

- Appointed several times by Presidents of Courts of Appeal and President of the Administrative Judiciary Court as a Sole Arbitrator or Head of an Arbitration Panel or Member therein and he was also selected by litigant parties as a Sole Arbitrator or Member of an Arbitration Panel representing one of the parties or Head of an Arbitration Panel chosen by the Arbitrators of two litigant parties, bearing in mind that in more than 80% of these instances he had been either Head of an Arbitration Panel or Sole Arbitrator.

- He is currently entrusted with several arbitrations which are still under consideration awaiting the award in his capacity as Sole Arbitrator or Head of an Arbitration Panel or Member therein, whether the arbitration is conducted in Arabic or English language.

- Appointed as Sole Arbitrator by the Court of Appeal in Muscat and all the arbitration was conducted in English language until an award was reached in the dispute between to two local companies of limited liability.

- Appointed as Sole Arbitrator by the two parties and all the arbitration was conducted in English language in the dispute between and Omani company and a foreign company.

- حضر العديد من المحاضرات والمؤتمرات وورش العمل حول التحكيم داخل وخارج سلطنة عمان، كما ألقى العديد من المحاضرات حول التحكيم وله مؤلف

بعنوان قانون التحكيم العماني بين الواقع والقانون بحث في إيجاد معالجات وحلول لصعوبات التطبيق العملي .

- تم تعيينه في عدة مرات من رؤساء محاكم الاستئناف ورئيس محكمة القضاء الاداري كمحكم فرد أو رئيساً لهيئة التحكيم أو عضواً فيها كما تم اختياره أيضاً من قبل الأطراف المتنازعة كمحكم فرد أو عضواً في هيئة التحكيم مختاراً من قبل أحد الطرفين أو رئيساً لهيئة التحكيم مختاراً من قبل محكمي طرفي النزاع مع العلم بأن أكثر من ٨٠٪ منها كان رئيساً لهيئة تحكيم او محكماً فرداً .

- أُسندت إليه حالياً عدة دعاوى تحكيم ما زالت تحت الإجراءات ولم يصدر فيها حكم بعد بصفته محكماً فرداً أو عضواً لهيئة تحكيم او رئيساً لها سواء كان التحكيم يجري باللغة العربية أو اللغة الإنجليزية .

- عمل كمحكم فرد معين من قبل محكمة الاستئناف بمسقط وجرى التحكيم باللغة الإنجليزية حتى صدور حكم في النزاع الذي كان قائماً بين شركتي مقاولات محليتين .

- عمل كمحكم فرد معين من قبل طرفي النزاع وجرى التحكيم باللغة الإنجليزية حتى صدور حكم في النزاع الذي كان قائماً بين شركة عمانية وشركة أجنبية .

- Acted as Chairman of the Arbitration Tribunal in three arbitration cases that were conducted in English language in a dispute between a public company and a limited liability company and awards were given therein.
- Recently concluded issuing an Award in an Arbitration as a Member of an Arbitration Tribunal in English language in the dispute between a contracting company and a telecommunication company.
- Recently concluded another Arbitration and issued Award as a Member of another Arbitration Tribunal between two telecommunication companies.
- His experience in the field of advocacy, legal consultations and arbitration exceeds 40 years; 34 of which in the Sultanate of Oman.
- Accredited Arbitrator in the GCC Countries Commercial Arbitration Centre since 1997.
- Accredited Arbitrator in the Khartoum Arbitration Centre in Sudan.
- Accredited Arbitrator in the Al Qome Centre Arbitration in Sudan.
- Linguistic abilities: Fluent in both English and Arabic.

Mohammed Al Tayeb Mohammed Al Saeed

• عمل رئيساً لهيئة تحكيم في ثلاثة دعاوى تحكيم جري التحكيم فيها باللغة الإنجليزية في نزاع قائم بين شركة مساهمة عامة وشركة محدودة المسؤولية وقد صدرت أحكاماً فيها.

• عمل عضواً بهيئة تحكيم جري التحكيم فيه باللغة الإنجليزية في نزاع قائم بين شركة مقاولات وشركة اتصالات .

• عمل محكماً فرداً في أربعة دعاوى جري التحكيم فيها باللغة الانجليزية .

• له خبرة في مجال المحاماة والإستشارات القانونية والتحكيم لمدة زادت على ٤٠ عاماً منها ٣٤ عاماً في السلطنة .

• محكم معتمد بمركز التحكيم التجاري لدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية منذ عام ١٩٩٧ م .

• محكم معتمد بمركز الخرطوم للتحكيم بالسودان .

• محكم معتمد بالمركز القومي للتحكيم بالسودان .

• يجيد اللغة العربية بدرجة ممتازة واللغة الانجليزية بدرجة معقولة كتابة وتحدثاً.

محمد الطيب محمد السعيد